

Tid: 4 november 2020 kl. 18.00-20.15

Plats: Telefonmöte

**Närvarande:** *Pehr Lind, Lars Ljungdahl, Lars Klasén, Alenka Jecic, Anne Kawecki och Mats Johansson*

### 1. Mötets öppnande

Pehr öppnade mötet.

### 2. Godkännande av dagordningen

Dagordningen godkändes.

### 3. Val av ordförande, sekreterare och justerare för mötet

Pehr utsågs till ordförande och Lars till sekreterare. Som justerare utsågs Lars L och Mats.

### 4. Formalia

Föregående protokoll (nr 8, 7 oktober 2020) godkändes.

### 5. Inkommet

**Fysisk post:** Inget inkommet

**Mail:**

- Dokument från/om Länsstämman d 12/10 (som Mats deltog i; har vb-ats till alla i styrelsen)
- Mail från Länsförbundet om webinarium d 11/11 18.30-19.30 anordnat av Länsförbundet och Riks med tema "Skogen, klimatet och den biologiska mångfalden". Öppet för alla i styrelsen (har vb-ats)
- Mail från Länsförbundet om kretskonferens 21/11 10-13. Öppet för alla i styrelsen (har vb-ats)
- Mail om s k "Dialogmöten" från Södertälje kommun (många mail; relevanta har vb-ats)
- 6-7 mail från medlemmar som efterfrågar möjlighet till digital närvaro på våra möten (föredragen)
- Ca 60 returer typ okänd mailadress vid våra medlemsutskick (som går ut till ca 820 mailadresser). Ang detta berättade Lars L att han har möjlighet att effektuera medlemmars begäran om att slippa mailutskick, däremot inte att ändra mailadress (varför begäran om sådant även fortsättningsvis vb-as till Riks).
- Diverse mail om remissärenden (redovisas under Remisser)

### 6. Ekonomi

Lasse berättade att det finns 35.000 kr på kontot. Utbetalningar för present (bok, bihotell, mm) till föredragshållaren Martin Hedberg d 7/10 har gjorts. Faktura på 8.083 kr har inkommit från Martin avseende hans föredrag (inkl utlägg). Fakturadatum 14/10, förfallodatum 13/11. Enligt Alenka är det inte i enlighet med överenskommelsen med honom. Han ställde ju in sitt föredrag i våras pga dubbelbokning, varför vi tog in en ersättare på den tiden (Pella Thiel) som då fick arvudet, medan han skulle tala utan avgift nu. Alenka reder ut detta med honom och har frihet att förhandla om beloppet. Ang Dialogmöten önskade Lars L kopia av det mail som avsåg de föreningar som "söker mer än 100 tkr eller har bidrag på mer än 100 tkr". Lars K letar upp det och mailar till Lars L.

### 7. Remisser

**Södertälje**

- Inga yttranden e.d. har avlämnats sedan förra mötet.
- Vårt yttrande 2020-10-09 betr. Samråd enligt 6 kap. miljöbalken (1998:808) för Järna berg- och grustäkt, tillhörig Skanska, redovisades på styrelsemötet d 7/10. Efter det har flera mail inkommit från (oroliga och negativa) närboende m fl med fakta och åsikter om utvidgningen. Flera stort uppslagna

reportage har gjorts i Länsstidningen. Lars L har pratat med Bjarne Tutturen om riskerna för vattnet i Yngern och Vällingen. Allt detta är värdefullt för vårt deltagande i det fortsatta samrådet.

- Remissen om Avfallsplan för Södertälje ska vara inne d 6/11. Anne ansvarig. Efter diskussion beslutades att avstå från att yttra oss.

- Ett förslag till detaljplan för "kv. Ljungen" är under utarbetande. Det rör 50-80 bostäder i södra delen av Torekällberget, längs Trädgårdsgatan. Tidplan ej fastställd. Lars K har hört om planerna för länge sedan. Lars L har nu också kollat lite. Vi har fått mail med synpunkter från närboende medlemmar som också efterfrågat förslag till agerande (vilket har getts). Vi kommer att yttra oss när det blir aktuellt.

### **Nykvärn**

- Inget nytt yttrande e.d. har avlämnats sedan förra mötet, men Pehr berättade om det som förevarit i ärendet Bågplan (och som togs upp på vårt möte d 7/10; se protokoll). Länsstyrelsen har alltså upphävt Nykvarns beslut för andra gången med motiveringen att beslutet inte var formellt riktigt. Ärendet har figurerat i Länsstidningen vid ett flertal tillfällen, och också efterfrågat kommentar från oss.

- Pehr berättade åter om att vi väntar på svar från Mark- och Miljödomstolen betr överklagandet av detaljplan för Hökmossbadet (Älgbostad). Vad utslaget blir är ännu oklart, men kanske upphävs beslutet? Beslutades att Pehr får mandat att överklaga eller agera på annat sätt vid beslut som går oss emot.

- Andra ärenden på gång rör nybyggnation i bl a Sundsvik och Taxinge.

- *Följande nämndes inte av Pehr, men enligt mail 12/10 vb-at till honom är "Förslag till planändring för Ekudden och Grind" ute på samråd (Lars K) Kommentar Pehr Lind: Nykvarns Kommun har under fler år felaktigt godkänt enskilda avloppsanläggningar, då det inte finns någon rätt till draging av ledningar. Beslutet avser att ändra förhållanden, så att ledningar kan dras. Jag anser att vi inte ska framföra kritik mot ändringen.*

### **8. Genomförda aktiviteter**

- Inget genomfört sedan mötet d 7/10. Föredraget av Martin Hedberg nämndes i förra mötesprotokollet. Lars K publicerade d 12/10 ett inlägg på vår webb om föredraget, inkl foto. Föredraget "Fungerar klimatkompensation?" med forskaren Maria Johansson som skulle föregått dagens (4/11) möte inställdes med kort varsel efter föregående veckas nya skärpta Corona-restriktioner. Mail om detta tillställdes medlemmarna d 2/11.

### **9. Kommande aktiviteter**

- De nya skärpta restriktionerna från Folkhälsomyndigheten gäller t o m d 19/11. Därmed är det osäkert om vi kan genomföra nästa föredrag d 2/12 (PFAS - Vår tids värsta miljögift?) som planerat. Därtill har kommunen utan förvarning bytt vår sedan länge förbokade lokal till en annan. Beslutades att genomföra föredraget digitalt via Teams. Alenka åtog sig att göra en överenskommelse med föredragshållaren Kristina Vilкова Hellström (från NF Riks) om själva inspelningen och därefter i lämplig tid göra ett utskick som vanligt till medlemmarna. Pehr tillser att Teams fungerar, inkl anmälningsförfarandet. Enbart medlemmar får delta. Uppmanades att styrelsen lär sig Teams; ev. fixar Lars L ett test för oss.

- Vad gäller det annonserade föredraget d 13/1 om "Södertäljes naturreservat" avvaktar vi till nästa styrelsemöte (d 2/12) med att bestämma om/hur. (Ingen föredragshållare ännu bokad).

### **Vårprogrammet 2021:**

Följande datum för föredrag (och styrelsemöten) bestämdes:

- Onsdag 3/2. Förslag att ha det d 4/11 inställda föredraget om "Fungerar klimatkompensation" med Maria Johansson.

- Onsdag 3/3. Förslag om att ha föredrag om "Invasiva växter" här med Södertälje kommuns "odlingsexpert" Maja Nygren, som Lars K har haft kontakt med. Även **årsmöte!**

- Onsdag 7/4. Förslag om seminarium om "samhällsbyggnadsprocessen". Lars försöker fixa med någon från Samhällsbyggnadskontoret.

- Onsdag 5/5. Förslag om föredrag om "vårfåglar" eller annat fågeltema (rovfåglar?). Pehr fixar.

- Onsdag 9/6. Våravslutning i Nykvarn (Båtklubben vid Yngern). Förslag att inbjuda någon (ev. Fredrik Hannertz) från Skogsgruppen, dvs den grupp Bjarne berättade för oss om vid vårmötet 2020, för att tala om hoten mot Yngern.

- Utöver detta finns förslag om en utflykt till en kåta vid Yngerns strand (som Evangeliska fosterlandsstiftelsen sköter). Eventuell start d 22/5 efter lunch och med möjlighet för övernattnig i kåtan för de som önskar (8-10 personer; föransmälan krävs) till d 23/5. Pehr ansvarar.

Vårprogrammet tas upp som en punkt på nästa möte.

## **10. Rapporter**

- Mats deltog i Länsstämman d 12/10 och har mailat dokumentation från denna till styrelsen.

## **11. Övrigt**

- Bokade lokaler i Stadshuset har plötsligt avbokats av den ansvarige utan att rådfråga oss, vilket vi är högst kritiska mot. Lars L ska framföra vårt klagomål.

- Läns tidningen är viktig för våra kommuners invånare, myndigheter och näringsliv. Det anser vi, och det anser även Myndigheten för press, radio och tv, som stöder lokal journalistik i Nykvarn 2020 genom att tilldela Läns tidningen 576.000 kr för detta. Lars K hade i uppdrag att kolla om vi kan ha en gemensam prenumeration för styrelsen och rapporterade nu att vi kan ha en s k företagsprenumeration, vilket innebär att digital tillgång för upp till 6 personer kostar tillsammans 299 kr/månad (ca 3600 kr/år). Pehr å sin sida hade kollat upp vad en personlig prenumeration kostar: ca 2000 kr första året. Beslutades att Pehr tar en egen prenumeration på kretsens bekostnad.

- Pehr deltar troligen i Länsförbundets kretskonferens 21/11 10-13. Även övriga från styrelsen kan delta.

- Pehr ställde frågan om vilka som avser att ställa upp till val i styrelsen nästa år. Svarade gjorde Lars L (ordinarie), Anne (ev. suppleant) och Mats (ev ordinarie). Lars K ansåg att det var lite väl tidigt att ge sitt svar redan nu, 5 månader innan årsmötet, men påpekade samtidigt vikten av att försöka "ragga" flera intresserade – och nämnde själv en person som han tillfrågat och som funderar på saken. Alenka gav inget svar, men åtog sig att kolla med den person hon tidigare haft kontakt med (deltog i förra mötet). De två personer i vår nuvarande styrelse som inte deltagit en enda gång (och inte ens hört av sig) kommer sannolikt inte att komma ifråga igen.

## **12. Kommande möte**

Nästa styrelsemöte den 2/12 i samband med föredraget om PFAS. Troligen digitalt, via Teams. Alla bör till dess ha förberett sig genom att ladda ner appen samt vid behov delta i en test som Lars L ordnar.

## **13. Mötet avslutas**

Pehr tackade mötesdeltagarna och avslutade mötet.

Vid protokollet:

*Lars Klasén*

Justeras:

*Lars Ljungdahl*

*Mats Johansson*